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شما در لنجان اصفهان به دنيا آمده ايد. ما لنجان را با برنج 
خوش عطرش مي شناسيم و البته شايد براي بعضي جالب 
باشد اين برنج در اصفهان كشت مي شود. اگر بخواهيد 
توصيفي از خمينی ش�هر و لنجان داش�ته باش�يد، چه 

تصويري از اين منطقه مي دهيد؟
من در محله اي كه تقريباً صنعتي- كشاورزي اس��ت به دنيا آمده ام. 
منطقه ما از يك ط��رف ذوب آهن و ف��ولاد مبارك��ه دارد و از طرفي 
برنج كاري و من از كودكي با كشاورزي مأنوس بوده ام. دوره راهنمايي 
و دبيرستان را كه مي گذراندم، اصلًا در فضاي ديگري بودم. طوري كه 
وقتي طلبه شدم هم دوره اي ها و استادان ما تعجب مي كردند كه چطور 

من طلبه شده ام. 
چرا؟

چون ديوانه وار ورزش��ي و فوتبالي بودم و رگ شيطنتم خيلي محكم 
مي زد. 

خب چنين نوجوان شر و شوري چطور ناگهان سر از حوزه 
علميه درمي آورد. چرا؟

آن س��ال ها يكي از اقوام ما به رحمت خدا رفت. جوان خوبي بود كه 
همه فاميل وابسته ش��ان بودند. اين مرگ ناگهان��ي براي من عجيب 
بود، احساس كردم طومار زندگي هر آن ممكن است پيچيده شود و 

فرصت زياد نيست. 
پس تغيير از اين نقطه آغاز شد؟

بله و اصلًا مسير زندگي من عوض شد. حالا در فضاي ديگري بودم. 
مرگ آن فرد ش�ما را وادار مي كند به معناي زندگي فكر 

كنيد. درست است؟
من به يك باره متوجه شدم مرگ وجود دارد، قبل از آن هم مي ديدم 
آدم ها مي ميرند اما انگار نمي ديدم، ناگهان توجهم به مرگ و معناي اين 
زندگي جلب شد. از يك طرف يكي از پسرعموهايم، هم درس خوان بود 

و هم در عالم معنا بود و از مباحث طلبگي بيگانه نبود. 
اين اتفاقات چه سالي مي افتد؟

82 و 83. 
شما تقريباً 17 ساله  بوديد؟

بله، سال 84 طلبه شديم و اين كار را شروع كرديم. 
قبل از آن علي هاشمي، نوجوان اهل فوتبال است كه حتي 

غروب آفتاب هم او را از كوچه به خانه نمي آورد. 
همين طور است. رشته من رياضي بود اما دل به كار نمي دادم، با اين 
حال اراده ام خيلي خوب بود. مادر من خيلي اهل معنويت است. نماز 
مي خواند، زيارت عاشورا مي خواند، روح بسيار لطيفي دارد، كتاب ها را 
كه مي خواند با گريه مي خواند. حس معنوي و عاطفي عجيبي دارد. با 
كتاب هاي شهيد مطهري، شريعتي و سخنران هاي به روز زمان خودش 

آشناست. آن وقت اين مادر خيلي حرص مي خورد از دست ما. 
به خاطر فوتبال؟

به خاطر فوتبال. مي آمدند دنب��ال من و آثار نارضايتي ش��ديد را در 
چهره ش��ان مي ديدم. خب اين وضعيت دلخواه من نبود و اصلًا ريشه 
تغيير ما دلس��وزي هاي مادر بود. فضاي معنوي ش��ديدي كه ايشان 
داشت، خود به خود به آدم منتقل مي ش��د. مادر من البته فوق العاده 
ارتباط عمومي قوي اي دارد. براي اطرافيان مش��هود است كه خيلي 

خوب ارتباط برقرار مي كند و بسيار مهربان است. 
پس اينكه شما خوب با آدم ها ارتباط برقرار مي كنيد، اين 

ژن را از مادر گرفته ايد. 
بله و البته اين ميراث و تربيت را به شكلي ديگر از پدر هم وام گرفته ام. 
پدر من 8صبح س��ر كار مي رود و 11ش��ب برمي گردد. با اينكه سن 
بالايي دارد، مرتب كار كشاورزي و صنعتي انجام مي دهد. خيلي اراده 
قوي ای دارد. نوجوان كه بودم پيش پدرم كشاورزي مي كردم و رسماً 
پيش شان كم مي آوردم، خب اينها به تدريج در من به يك سرمايه و 

روحيه بدل شده است. 
س�ال 85 به حوزه علميه مي رويد و تحصيلات را شروع 

مي كنيد. آيا آنجا به آنچه مي خواستيد رسيديد؟
بايد بگويم هم دلپذير و هم سخت بود، چون عهد بسته بودم در امور 

معنوي خيلي به خودم سخت مي گرفتم. 
مثلًا چه مي كرديد؟

عادت هايم و آنچه به آنها بيش از حد وابسته شده بودم كنار گذاشتم، 
فوتبال را كه به جانم بسته بود كنار نهادم و ديگر بازي نكردم. از ارتباط 
با رفقاي قديمي پرهيز كردم. آن سال ها مسيري را در حوزه براي مان 
ترسيم مي كردند و من خيلي روي خودم كار مي كردم. حالا نه اينكه 
خيلي موفق شده باشم اما مي خواستم از فضاي حوزه تا آنجا كه مي شود 

استفاده كنم. 
براي چيزي بي تاب و بي قرار بوديد؟

دوست داش��تم فضاي تبليغي و ارتباطي داشته باش��م اما نمي شد. 
حوزه فضايي دارد كه به سمت تخصصي بودن نرفته است، طوري كه 
هر كس��ي مي رود در حوزه ثبت نام كند، انگار فقط بايد مجتهد شود. 
خب همه كه نمي توانند مجتهد شوند، نهايتاً پنج شش نفر مجتهد و 
مرجع مي شوند. خداوند آدم ها را گوناگون و با استعدادهاي مختلف 

خلق كرده است. 
منظورتان اهميت قائل شدن به تنوع استعدادهاست. 

بله، خود آقا با اين سيستم موافق نيستند اما متأسفانه اين رويه ادامه 
دارد. 

در اين باره چه بايد كرد؟
ما بين طلاب استعدادهاي مختلف داريم، يكي سخنران خوبي است، 
يكي روابط عمومي خوبي دارد، يكي قدرت توصيف و قلم روان دارد، 
يكي در تحليل و تبيين هاي فلسفي ذهن بازي دارد يا در ادبيات عرب 
كاركشته اس��ت. خب حوزه مي تواند با جهت دادن به اين استعدادها 

آنها را پرورش بدهد. 
مثلًا آن سال ها اگر حوزه مي خواس�ت به استعداد شما 

اهميت بيشتري بدهد، دقيقاً چه بايد مي كرد؟
خدا را ش��كر، من روابط عمومي خوب��ي دارم و مي توانم با طيف هاي 
مختلف��ي از مخاطبان ارتباط گي��ري كنم، قلم ه��م دارم و مي توانم 
بنويس��م، اما در عوض علاقه چنداني به جزئيات ادبيات عرب ندارم، 
حوزه كه بودم، بع��د از مدتي حس كردم هر چق��در درس هاي ما در 
ادبيات عرب تخصصي تر مي شود، من بيشتر مي خواهم كنار بكشم. 
خب مي دانيد از سال دوم و س��وم طلبگي،  عربي تخصصي مي شود. 
خيلي از مباحث جزئي و تخصصي در فقه و اصول مرا جذب نمي كرد، 
البته در كلاس ها شركت مي كردم اما اهميت كارهاي تبليغي در ذهن 

من وزن بيشتري داشت. 
چرا اين عرصه در ذهن شما وزن بيشتري داشت؟

ديده ايد مي گويند نفس طرف از جاي گرمي بلند مي شود؟ حالا اين 
را به طعنه و كنايه مي گويند اما من خدا را شكر مي كنم كه واقعاً نفس 
من از جاي گرمي بلند مي شود. شكر مي كنم خدا اراده اي به ما داده كه 

نمي توانم همين طور راكد بنشينم. 
در واقع به لحاظ تيپ شخصيتي يك كنشگر هستيد. 

بله، در حوزه هم كه بودم، مدام دنبال اين بودم كه فضاي متعلق به آن 
اميد، نفس گرم و ميل به تغيير را در بيرون از خودم ايجاد كنم. 
اين عمل گرايي از فضاي مطالعه دورتان نمي كرد؟

همان موقع مطالعات خودم را داش��تم و به ويژه ب��ا كتاب هاي علي 
صفايي حائري، شهيد مطهري و آقاي جعفريان انس بيشتري داشتم. 
وقت زيادي مي گذاش��تم روي اين كتاب ها و تاريخ اسلام و انقلاب و 

سرگذشت شخصيت هاي تأثيرگذار برايم محل تأمل بود. 
با اين حال مي خواستيد فضاي دلخواه تان را پيدا كنيد؟ 

بله، البته اين را بگويم كه در حوزه، بچه هاي بسيار خوب، پاك و سالم 
و انگيزه هاي خالصانه و اراده هاي قوي، خالص و نيت هاي خوب بسيار 

به من كمك مي كردند و من از آنها تأثير گرفتم. 
از اس�تادها چطور؟ اس�تاداني بودند كه ش�ما را جذب 

كنند؟
يادم مي آيد آقاي نورمحمدي بودند كه كتاب هاي زيادي هم نوشته 
بودند يا آقاي باقريان و استادان ديگر كه منش شان الهام بخش بود و 
صاحب اراده هاي قوي بودند. در كل حوزه فضاي خوب و قشنگي داشت 

و من را تحت تأثير قرار مي داد. 
چه سالي معمم شديد؟

سال 88 و البته بعد از معمم ش��دن، باز هم فضاي طلبگي بود اما در 
كنارش مباحث اجتماعي را دنبال كردم. 

چطور؟
ام��ام جماعت مس��جد يك��ي از محله هاي خمينی ش��هر ش��دم اما 
نمي خواس��تم نمازي بخوانم و گوشه اي بنش��ينم. دوست داشتم با 

آدم ها گرم بگيرم و ارتباط داشته باشم، مايل بودم در مباحث فرهنگي 
و سياسي شركت كنم. 

از چه سالي اين فعاليت ها از حاشيه به متن زندگي شما 
بدل شد؟

سال های 95 و 96 رسماً مبلغ شدم. آنقدر شور كار اجتماعي و ارتباط با 
آدم هاي اطراف در من زياد بود كه به صورت كف ميداني كار كردم، حالا 
ديگر چيزي مزاحم نبود و در اين فضا با مردم ارتباط گيري مي كردم. 

اين ارتباط گيري به چه شكلي بود؟
از صبح كه بلند مي شدم اول سروقت كشاورزها مي رفتم. 

چرا؟
منطقه ما در مدت كوتاهي چهار امام جماعت عوض كرده بود و خيلي 

فضاي پرحاشيه اي داشت. 
جايي بود كه آدم ها سخت ارتباط مي گرفتند؟

توصيه مي شد آنجا نرويم، چون خيلي فضاي سختي داشت، البته مردم 
آنجا خوب بودند اما تصوير مناسبي از امثال ما نداشتند. از طرفي افرادي 
كه قبلًا آنجا كار كرده بودند قوي بودند و انتظارات بالايي از آدم هاي 
آنجا داشتند كه از يك زاويه بحق بود اما از طرفي همين انتظارات اجازه 

نمي داد آن ارتباط دوستانه شكل بگيرد. 
چطور اين فضا را شكستيد؟

با كشاورزي شروع كردم كه در آن تبحر داشتم. آنجا برنج كاري زياد 
است. به ذهنم رسيد مي توانم از برنج كاري به عنوان حلقه ارتباطي با 
آدم ها استفاده كنم. قبلاً برنج كاري داشتيم و مي دانستم كه از عهده اش 
برمي آيم، بنابراين ش��روع كردم يك به يك س��ر زدن به كشاورزها، 
مي ديدي هر زميني نيم ساعت، گاهي تا يك ساعت كار مي كردم، چون 

تولكي كردن من خوب بود. 
تولكي كردن يعني چه؟

همان نشاكاري است، نش��ای برنج را از خزانه مي آورند و به اصطلاح 
تولكي مي كنند. خب م��ا در اين زمين ها گله به گل��ه و تكه به تكه كه 
مي رفتيم، جوان ها را مي ديديم و سلام عليك مي كرديم، آنها هم اول 
يك نگاه عاقل اندر سفيه به ما مي انداختند كه معني اش اين بود: اين 

ديگر از كجا پيدايش شد؟ اينجا چه مي خواهد؟ من خودم را نمي باختم، 
مي گفتم مي توانم كمك تان كنم؟ با همان لباس روحاني مشغول كه 
مي شدم، مي گفتند عجب تولكي مي كند، عجب وارد است. تكه به تكه، 

جريب به جريب، به كمك شان رفتم. 
و بعد چه اتفاقي افتاد؟

در برنج كاري ها كه كار مي ك��ردم، همزمان شماره هاي ش��ان را هم 
مي گرفتم. يكي از بچه ها راهنمايي ام كرد كه در اينستاگرام صفحه اي 
تشكيل بده، عكسي از همراهي ات با كشاورزها در برنج كاري ها بگير 
و در صفحه مجازي بگذار. ما اين كار را كرديم و عكس دس��ته جمعي 
گذاشتيم و در پيج ها و كانال هاي بزرگ شهرستان منتشر كرديم. يك 

دفعه ديديم جو خيلي خوبي براي ما ايجاد شد. 
مثلًا يك روزتان چطور مي گذشت؟

از صبح تا ظهر س��ر زمين بودم، ظهر نم��از را مي خواندم و بعدازظهر 
دوباره مي آمدم مشغول مي شدم تا 6 بعدازظهر كه كار تمام مي شد. از 
آن طرف به كسبه هم سر مي زدم. با كسبه هم يك به يك سلام عليك 

مي كردم، گرم مي گرفتم و كار مي كشيد به گرفتن عكس يادگاري. 
با آنها چه مي گفتيد و مي شنيديد؟

اوايل خ��ب رابطه زياد گ��رم نبود و طبيع��ي هم بود ، ام��ا با گلايه ها 
و درددل هاي ش��ان همراه مي ش��دم و تأييدش��ان مي كردم. از اين 
خوش برخوردي خوش ش��ان مي آمد. ش��وخي مي كردم و بغل شان 

مي كردم و مهم تر از همه نقاط مشترك باهاشان پيدا مي كردم. 
خيلي ها فكر مي كنند مبلغي به سخنوري است در صورتي 
كه به نظر مي آيد مبلغي به گوش است. آيه اي در قرآن اين 
َّذِينَ يؤُْذُونَ  را به زيباترين وجه تصديق مي كند: وَ مِنْهُمُ ال
النَّبِيَّ وَيقَُولوُنَ هُوَ أذُُنٌ قُلْ أذُُنُ خَيْرٍ لكَُمْ. پيامبر قلب ها 
را فتح مي كند، چون بس�يار خوب و باكيفيت بالا گوش 

مي دهد. ديدگاه تان در اين باره چيست؟ 
اگر از تجربه خودم در اين م��دت بگويم خيلي ها در جامعه ما احتياج 
به ديده شدن و شنيده ش��دن دارند اما اين اتفاق نمي افتد. يك وقت 
يك چيزي مي خواندم درباره كس��ي كه مي خواست خودكشي كند. 

نوش��ته بود من دارم مي روم خودكش��ي اما اگر يك نفر سر راه با من 
گرم گرفت، احوال من را پرس��يد و خوش برخ��وردي كرد، من ديگر 

خودكشي نمي كنم. 
عجب از اين سرماي درون. 

به عينه ديده ام آدم ها گاهي با گرمايي كه از شما مي گيرند، وقتي حس 
مي كنند واقعاً اهميت دارند، دنيا و ديدگاه شان عوض مي شود، من اين 
را از نزديك تجربه كرده ام. سر مزرعه يا مغازه ها كه مي روم با تك تك 
آدم ها گرم مي گيرم، سلام مي كنم، اسم و فاميلي شان را مي پرسم، البته 
حالا اسم همه شان را بلدم، خب آدم ها خيلي خوب متوجه اين گرمي 

مي شوند و به آن پاسخ مي دهند. 
يعني از جايگاه�ي برابر، اي�ن حس را ب�ه مخاطب تان 

مي دهيد كه مهم و باارزش هستند. 
بله، عكس سلفي باهاشان مي گيرم و در فضاي مجازي مي گذارم. اين 
كار شايد براي برخي ها خنده دار باش��د. مثلًا فكر كنند كار بي خود و 

بي ثمري است. 
يا حتي نمايشي. 

بله، ولي مهم اتفاقاتي اس��ت كه بعد از آن عكس ه��ا با ذخيره كردن 
شماره ها مي افتد. وقتي آدم ها حس مي كنند واقعاً مهم هستند، اعتماد 
مي كنند. شما فكر مي كنيد چند مخاطب روي گوشي ام ذخيره دارم. 

واقعاً نمي دانم. 
حدس بزنيد. 

2هزار مخاطب. 
حدود 15هزار مخاطب با اسم و فاميل در گوشي ام دارم. 

چطور اين همه آدم را پيدا كرده ايد؟
به هر كس��ي كه نگاه مي كن��م او را يك س��رمايه مي بينم، پس هيچ 
ارتباطي را دس��ت كم نمي گي��رم. همين طوري رد نمي ش��وم. گرم 
مي گيرم و مي پرسم كجا مش��غوليد؟ كارتان چيست؟ همه آدم ها به 
آدم ياد مي دهند، مثلًا مي پرسم تفريح و برنامه ات چيست؟ مي گويد 
فردا فوتبال م��ي روم. مي گويم فردا من هم با ش��ما مي آيم فوتبال يا 
شنا و از همان جا پايه يك ارتباط شكل مي گيرد. يك وقتي مي بينيد 
قرص و داروهاي پيرمردها را مي گيرم. خب من سه چهار سال بكوب 
كار كرده ام. س��انس هاي فوتبال محله مان مي رفتم، باهاشان فوتبال 
بازی مي كردم، با كشاورزها همين طور،  شماره هاي شان را مي گرفتم، 

 آرام آرام با خودشان و بچه هاي شان انس مي گرفتم. 
و مراسم هاي شادي و غم. 

بله، من قبرستان كه مي روم، مي دانم اقوام چه كسي كجا خاك است. 
براي اينكه پنج شنبه ها مي رفتم جدا جدا براي شان فاتحه مي خواندم، 
باهاشان همدردي مي كردم. وقتي بچه شان متولد مي شد، در گوش 
بچه شان اذان مي خواندم. وقتي بچه شان به موفقيتي مي رسيد، تماس 
مي گرفتم و تبريك مي گفتم. به شوخي مي گفتم خودم مي آيم عروسي 

بچه تان مي رقصم. 
يعني با زندگي اين آدم ها كاملًا عجين شده ايد. 

گاهي بعضي ها مي گويند نمي ش��ود ديگر با آدم هاي اين زمانه انس 
گرفت، زم��ان تغيير كرده، ش��كل زندگي و نگاه آدم ها عوض ش��ده 
است، پس نمي شود كار كرد، ولی من فكر مي كنم در بدترين شرايط 
هم آدم ها مي خواهند با قلب ش��ان زندگي كنند اما آن روزنه را پيدا 

نمي كنند. 
يعني وقت�ي آن پيش فرض ها و قض�اوت درباره لباس يا 

تيپ كنار مي رود... 
 يك وقت مي ديدي كسي نزديك مي شود و مي گويد من از اين تيپ و 

لباس خوشم نمي آيد اما تو به دلم مي نشيني. 
مي پرسيديد چرا؟

مي گفتند تو با ما راحتي، تو كنار مايي، ما را مي شناسي، با ما هستي، 
در دسترس مايي، من همه شان را با اس��م كوچك صدا مي زنم. اسم 

كوچك شما چه بود؟
حسن. 

بسته به سن و سال شان مي گفتم حسن آقا، اگر جوان تر بود، مي گفتم 
داش حسن، پيرمردها، حاج حس��ن. با هر كدام طبق روند خودشان 
جلو مي رفتم و خودم را در دل شان جا مي كردم. بعد يك مدتي حس 
مي كردم آدم ها دوست دارند در غم ها و شادي ها كنارشان باشم، حس 
مي كردم ذوق مي كنند. اين را هم بگويم كه واقعاً من در اين مدت كاملًا 
لمس كردم كه يكي ديگر حاكم بر قلب هاست، اوست كه قلب ها را به 

سمت شما متمايل مي كند يا از شما مي رماند. 
داستان آن قيچي برگردان ها و حاج آقا كريستين گفتن ها 

از كجا شروع شد؟
وقتي مهرماه مدارس ش��روع ش��د، من بعد از ارتب��اط موفقي كه با 
كشاورزها و كس��به گرفته بودم و آن فضاي تبليغي شكل گرفته بود، 
دنبال اين بودم كه همان ارتباط را اي��ن بار با بچه ها برقرار كنم، البته 
تجربه كلاس داري را نداش��تم اما ديده بودم بعضي طلبه ها چطور در 
كلاس ها صحبت مي كنند. چند بار جلسات شان را رفتم و كارهاي شان 
را ديدم. از هنرستان ش��روع كردم. مي دانيد كه هنرستان ها حالت و 

فضاي خاصي  دارند.
تجربه روز اول چطور بود؟

روز اولي كه رفتم كلاس، بچه ها شروع كردند به مسخره كردن. 
مثلاً چه مي گفتند؟

خب خيلي چيزها!
از آنها كه مي شود گفت بگوييد. 

حاج آقا! عمامه ات را برعكس گذاش��ته اي. بعضي هاي شان البته ما را 
مي شناختند و مي گفتند حاج آقاي خوبي اس��ت، اما به هر حال آن 

ارتباطي كه مي خواستيم برقرار نشد. 
دلسرد نشديد؟ 

نه خب، خودم آن دوران را رد كرده بودم و به قول معروف آن آتش ها 
را سوزانده بودم، بنابراين درك مي كردم. وقتي شيطنت هاي شان را 
مي ديدم ياد خودم مي افتادم، البته من هم سمج بودم. كاري نمي رفتم 
مگر اينكه از آن كار موفق بيرون بيايم. دوران نوجواني وقتي فوتبال 
بازي مي كردم وقت هايي بود كه عقب بوديم اما اراده  ام جوري بود كه 
مي توانستم بازي را برگردانم. حالا هم اين روحيه را در مسائل فرهنگي، 

اجتماعي و سياسي دارم كه مي توانم ورق را برگردانم. 
اجازه بدهيد اينجا قدري بايس�تيم. با اينكه ش�ما س�ر 
بزنگاه ها از ضمير جمعِ ما اس�تفاده مي كنيد تا احتمالاً 
آن گوش�ه هاي تيز من را بگيريد- و من با اجازه تان بعد 
از پياده كردن اين گفت وگو خيلي از اي�ن ماها را به من 

88498440سرويس اجتماعي

گفت وگو با امام جماعت مسجد اعظم خمينی شهر اصفهان كه يك فعال متفاوت اجتماعي است

حاكم قلب ها مي شويم اگر در اتاق شيشه اي بنشينيم

به هر كس�ي كه نگاه مي كنم او را يك س�رمايه 
مي بينم، پس هيچ ارتباطي را دست كم نمي گيرم. 
همي�ن ط�وري رد نمي ش�وم. گ�رم مي گيرم و 
مي پرسم كجا مش�غوليد؟ كارتان چيست؟ همه 
آدم ها به آدم ياد مي دهند، مثلًا مي پرسم تفريح و 
برنامه ات چيست؟ مي گويد فردا فوتبال مي روم. 
مي گويم فردا من هم با ش�ما مي آي�م فوتبال يا 
شنا و از همان جا پايه يك ارتباط شكل مي گيرد. 
يك وقتي مي بينيد ق�رص و داروهاي پيرمردها 
را مي گيرم. خب من س�ه چهار س�ال بكوب كار 
كرده ام. س�انس هاي فوتبال محله مان مي رفتم، 
باهاش�ان فوتبال بازی مي كردم، با كش�اورزها 
همين طور،  شماره هاي شان را مي گرفتم،  آرام آرام 
ب�ا خودش�ان و بچه هاي ش�ان ان�س مي گرفتم

  حسن فرامرزی
حجت الاسلام علي هاشمي چمگرداني از آن دست آدم هايي است كه مصداق طبيبان دوارند؛ طبيبان 
دوره گرد كه دوره مي افتند و دنبال زخم ها مي گردند و بيشتر از آنكه در سخن خود ظاهر شوند  در 
عمل خود ظاهر مي شوند.  امام جماعت مسجد اعظم خمينی شهر و لنجان اصفهان هيچ ابايي ندارد 
كه او را با قيچي برگردان هايي كه در يك مسابقه فوتبال براي ربودن قلب هاي نوجوان هاي هنرستاني 

در خمينی شهر زده بشناسند يا در تولكي كردن هاي - نشاكاري- حرفه اي اش در ميان برنج كارهاي 
لنجان. عجيب نيست چون پيش تر سعدي گفته اس�ت: ما گدايان كوي سلطانيم/ شهربند هواي 
جانانيم/ بنده را نام ز خويشتن نبود/ هرچه ما را لقب دهند آنيم.  در هر حال هدف از اين گفت وگو 
نشستن كنار آدم هاي مصلح و عمل گرايي است كه شايد اسم و رسم چنداني در رسانه ها نداشته 

باشند اما قلب آدم هاي بسياري را به اميد، ايمان و افق گشايي گرم نگه مي دارند.
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